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A munkacsoport ülését Mák Kornél alpolgármester úr vezette. 

Alpolgármester úr tájékoztatta a résztvevőket a projekt állásáról, beszámolt arról, 
hogy a projekt keretében elindult a külső és belső kommunikáció. lezajlottak az 
első munkacsoporti megbeszélések, kialakításra került az az FTP szerver, amely 
segítséget nyújt a belső kommunikációhoz. A jelenlegi tervezési folyamat stratégiai 
célja, hogy a projekt végére minden – Kecskemét jövőjét hosszútávon meghatározó 
és támogatható – fejlesztési elképzelések és igények, koherens módon kerüljenek 
be a tervek közé.  

Az alpolgármester úr kérte a munkacsoport tagokat, hogy a Kulturális – civil - 
esélyegyenlőségi munkacsoport üléseken elhangzottak alapján, gondolják végig 
azokat a programokat, melyekkel szeretnének részt venni a 2014-2020-as ITS 
tervezésében. A prezentációban elhangzó és megjelenő táblázat alapján, tegyék 
meg javaslataikat, és küldjék át a tervezőnek véleményezésre. 

A tervező felé a kérése az volt, hogy a főiskolai karok részéről a munkacsoporti 
ülésekre kapjon meghívást a Kertészeti Kar és a Tanítóképző Kar képviselője is. 

A bevezető után az alpolgármester úr felkérte a tervező képviseletében megjelent 
Kanalas Imre urat, hogy tartsa meg prezentációját. 

 

Kanalas Imre 

A tervező köszöntötte a munkacsoporti ülés résztvevőit, és tájékoztatta őket 
néhány aktuális információról. Elkészült az az Ftp szerver, amire a későbbiekben fel 
lehet tölteni azokat az észrevételeket, javaslatokat, amiket a munkacsoport tagok 
láthatnak. 

Megköszönte a szervezeteknek az eddig beérkezett agyagokat, amivel segítik a 
tervező munkáját. 

Jelezte a résztvevők fele, hogy kiküldésre kerültek az FTP szerver használatához, 
annak beállításához szükséges azonosítók és jelszavak, melyeket vagy már 
megkaptak, vagy a napokban kapnak meg a résztvevők. 

Megemlítette, hogy 2013. szeptember 19-én sikeresen lezajlott a mentori látogatás, 
ahol a szakemberek áttekintették az eddig elvégzett munkát, a mentorok 
tájékozódhattak a város tervezett fejlesztéseiről és a helyszínen tekinthették meg a 
tervezett beavatkozási területeket. Ezt követően az alpolgármesterek vázolták 
számukra az egyes tevékenységi területekhez kapcsolódó hétéves elképzeléseket. A 
szakmai nap második felében, a mentorok a 
pályázati projekthez kapcsolódó 
előrehaladást tekintették át, illetve friss 
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információkkal szolgáltak a kormányzati szintű operatív tervezés menetéről. 

További fontos információ, hogy megérkezett a Belügyminisztériumból az az 
útmutató, ami a Megyei Jogú Városok számára ad segítséget az ITS 2014-2020 
elkészítéséhez. 

Javasolta, hogy a munkacsoporton belül, alakuljanak ki olyan körök, akik együtt 
gondolkodnak és segítik egymást a javaslatok kidolgozásában. Ezt szeretnénk 
elősegíteni azzal, hogy a következő munkacsoporti ülést összevonjuk a Kulturális- 
civil-esélyegyenlőség munkacsoporttal, aminek tervezett időpontja 2013 október 
második hetére esne. A közös munkacsoporti ülésen a Településfejlesztési 
Koncepció előzetes tájékoztató anyagának véleményezése történne meg, amely ezt 
követően egy államigazgatási és partnerségi egyeztetési folyamaton megy 
keresztül. 

A tervező kérte, hogy a következőkben bemutatásra kerülő tájékoztató 
dokumentumot véleményezzék, s javaslataikat juttassák el vagy az 
its@kecskemét.hu e-mail címre, vagy töltsék fel az FTP szerverre. 

 

A Kecskeméti Városfejlesztő Kft. Stratégiai és Városfejlesztési csoportvezetője 
prezentációjában bemutatta a Településfejlesztési Koncepció tájékoztató anyagának 
részeként: 

‐ A területi stratégiai dokumentumok készítéséhez szükséges tervezési 
háttérfeltételeket, elveket; 

- A város tervezett jövőképének formálódó kereteit; 

- Az lehetséges átfogó és tematikus célokat; 

- Tervezési alapokat, s a város fejlődését leginkább meghatározó kérdéseket, 
kihívásokat, trendeket; 

Az előadáson ezen kívül bemutatásra kerültek: 

- Az Európa 2020 Stratégia célkitűzéseihez kapcsolódó nemzeti vállalások 

- A város fejlődését leginkább befolyásoló kihívások, kockázatok 

- Kecskemét MJV. Szerkezeti Terve, s az azokhoz kapcsolódó kérdések 

- A TRT alapján lakóterületi, vagy gazdasági fejlesztésekre potenciálisan 
rendelkezésre álló telkek száma és elhelyezkedése Kecskeméten 

- Kecskemét Megyei Jogú Város lehetséges fejlesztési elképzelései a 2014-
2020-as uniós programozási időszakra 
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Azzal a kéréssel fordult a jelenlévőkhöz, hogy Kecskemét Megyei Jogú Város 2014-
2020-as uniós programozási időszakra vonatkozó fejlesztési elképzeléseit 
tartalmazó dokumentumot is tanulmányozzák át, és véleményezzék. 

 

Libor Zoltán és Dr. Provaznik Balázs 

Az egészségügyi és szociális ágazatot érintő javaslatukkal bővítették és 
módosították a már beadott programjukat és annak elfogadását kérték a 
tervezőtől. Horizontális elvnek tartják az akadálymentesítést, amire komoly 
társadalmi igény van. (ezt két Európai Uniós elv is támogatja) és Kecskemét 
közintézményeinek a teljes körét érinti, valamint kiterjed a város közterületeire is. 
Jelezték, hogy a már elindított folyamat befejezésére mielőbb szükség lenne. 

Külön kiemelték az idősellátás területén mutatkozó problémákat, hiányosságokat. 
Ennek oldásaként a Szent László városrészben egy 36 férőhelyes új idősek otthonát 
helyeznének el. A programjuk tartalmazza többek között a Margaréta Idősek 
Otthonának a felújítását is, az aktuális problémák bemutatásával. 

 
Trungel Ilona 

Jelezte, hogy a Hetényegyházának szüksége lenne egy bölcsödére. El kellene 
gondolkodni azon, hogy ezt az igényt, a már meglévő óvoda bővítésével, vagy új 
bölcsőde építésével lehet-e megoldani. 

 
Dr. Provaznik Balázs 

Véleménye szerint, ezt a kérdést úgy lehetne kezelni, hogy áttekintjük a szociális 
ágazat tervezett beruházásait, s ha abban nem szerepel a hetényi bölcsőde 
kialakítása, akkor azt a listát ki kell egészíteni a konkrét javaslattal és meg kell 
emelni a tervezett összeget.  A szatellit települések közül, a legnépesebb és a 
legsűrűbben lakot terület a hetényi, így könnyen igazolható a bölcsőde iránti igény. 

 
Kanalas Imre 

Kérése, hogy a munkacsoporthoz kapcsolódó szervezetek, a kohéziós politika 
célkitűzéseihez és prioritásaihoz illeszkedően, táblázatos formában összefoglalva 
küldjék el a javaslataikat. 

 
Trungel Ilona 

Megemlítette, hogy kész templomépítésre szólóterve is van Hetényegyházának. 

 
 
 



EMLÉKEZTETŐ 

 

Leviczky Cirill 

Javasolta, kérjék meg a nagytiszteletű plébános urat, hogy a meglévő terveket 
küldje el a tervező részére. 

Néhány oktatási részletre hívta fel a figyelmet. Az élethosszig tartó tanulás 
programhoz kapcsolódva, az új nemzeti alaptanterv szerint a mindennapi 
testnevelés az intézményekben az infrastruktúra hiánya miatt komoly gondot okoz. 
Van a városnak két-három olyan intézménye, ahol a minden napi testnevelés nincs 
megoldva. A problémát pl. két-három tornateremnek a létrehozása oldaná meg. 

Kandó Kálmán, Katona József, és Szent György Albert iskolák, esetében 
beavatkozásra van szükség. 

Az energiahatékonyság és a megújuló energia programhoz kapcsolódva, jelentős 
intézményi megújítást lehetne végezni, a kollégiumok esetében például a meleg víz 
előállítás és világítás, illetve a nyílászáró csere, valamint a fűtés korszerűsítés 
irányába kellene gondolkodni. 

Az e- kormányzás, az e- tanulás és az e-befogadás programhoz kapcsolódva, 
jelentős fejlesztéseket kell a városnak elvégeznie, az általános és középiskolákban 
az elektronikus tananyagok és az informatikai eszközellátottság területén. 

 
Lovas Zoltán 

A sportolás témaköréhez szólt hozzá, szerinte nincs elég fedett, illetve szabadtéri 
létesítménye a városnak ahhoz, hogy a megfelelő körülmények közötti mozgást 
tudja biztosítani a városban lakók számára. Nagyon sok a fejlesztésre váró 
sportlétesítmény, több olyan potenciális terület is található, amely alkalmas lehetne 
fejlesztésekre. Minden igényt sajnos nem lehet kielégíteni, ezért úgy véli, meg kell 
találni a megfelelő prioritásokat. Az élhető város kialakításához kapcsolódik, a 
meglévő anyaguk, amit átküldenek a tervezőnek. 

 
Györgyiné Koncz Judit 

Felhívta a figyelmet, arra a leterheltségre, amivel az általános iskolák minden nap 
szembesülnek. Az új nemzeti alaptanterv szerint – ha a szülő nem igazolja az 
egyéb típusú elfoglaltságot – a diákoknak 16 óráig az iskolákban kell tartozódniuk, 
ami terem problémákat okoz. A diákok iskolában történő meghosszabbított idejű 
tartózkodása, hátráltatja az egyéb foglalkozások megtartását. Kiemelte az alapvető 
művészeti oktatást, azon belül is a zeneoktatást, ami ugyan prioritás a városban, 
de a megfelelő termek hiánya miatt, képtelenség rendszeresen megtartani. Azt 
kéri, hogy Kodály Zoltán városában, figyeljenek oda erre a problémára a városi 
döntéshozók. 

A Kecskeméti Főiskolának a pozíció romlását sokkal összetettebbnek látja, mint 
ahogy azt helyi szemmel érzékeljük. Az, hogy miképpen válhat például kutató 
egyetemmé egy helyi intézmény, az 
magasabb szinten dől el. Úgy véli, hogy 
ennek ellenére a városnak is ki kell venni-e 
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a részét a Főiskola pozíciójának javításában, lehetőségei bővítésében. Ha 
tudományos fokozattal rendelkező oktatókat tudna a Főiskola a városba csábítani 
és alkalmazni, akkor újabb karokat lehetne indítani, mint pl. a szociális munkás 
képzés. 

 
Kanalas Imre 

Megköszönte, hogy ezt a problémát felvetette Györgyiné Koncz Judit, mert saját 
maga is tapasztalta, hogy nem könnyű minősített oktatókat a városba csábítani, 
főleg, ha a hozzátartozóknak is kellene munkahelyet biztosítani. Több város (pl. 
Veszprém, Győr) esetében is kialakultak már erre a problémára jó gyakorlatok is, 
érdemes lenne tanulmányozni ezeket. 

 
Leviczky Cirill 

Jelezte, hogy utána néz azoknak az intézményeknek, ahol lehetnek szabad termek, 
és jelezni fogja a Klebelsberg Intézményfenntartó felé. 

 
Ádám Ferencné 

Az új életpálya modell kapcsán előtérbe került a pedagógusaink képzése, és azt 
tapasztalja, hogy a város nem fordít kellő figyelmet erre az alapvető feladatra. 

 
Kanalas Imre 

Hozzátette, a város részéről megvan az az igény, hogy mind a három meglévő 
főiskolai kart megtartsa, sőt erősítse. Szándék is van arra, hogy lehetőség esetén 
új kar is megjelenjen a városban, illetve mindent elkövet a város és a főiskola 
vezetése annak érdekében, hogy a „vidéki főiskola” státuszából feljebb emelje a 
Kecskeméti Főiskolát. A felsőfokú oktatási intézmény hatalmas értéket jelent egy-
egy település számára, nem csak a felsőfokú képzés miatt, hanem annak 
szellemisége, a felhalmozott tudás, a kapcsolatrendszerei, vagy éppen a kutatási és 
innovációs ereje okán. 

 
Leviczky Cirill 

Kiegészítette, hogy az elmúlt öt évben erőteljesen foglalkozik a város vezetése, 
hogy a múlt hibáit korrigálja, és a főiskolát helyzetbe hozza. 

 
Rigó János 

Hozzászólt, a társadalom peremére szorult közösségek-például romák-integrációja 
programhoz, e vonatkozásban a bűnmegelőzést lehetne-e szerepeltetni a 
programok között, mert van ilyen anyaguk. Az „Elkövetővé ne váljon” programot 
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kiváló szakemberek fogalmazták meg a rendőrségen belül, s a roma társadalom a 
program célcsoportja. 

 
Kanalas Imre 

A tervező kíváncsian várja ezt az anyagot, továbbá köszönetét fejezi ki azokért az 
adatokért és dokumentumokért, amit eddig is kaptak. 

 
Rigó János 

A gazdasági növekedés, magával hozta, hogy a városba egyre nagyobb számban 
költöznek be külföldiek (elsősorban németek). Ehhez kapcsolódó kérdése az, nyelvi 
képzésre ad e támogatást valamilyen uniós program? 

 
Kanalas Imre 

Van lehetőség most is kedvezményes oktatási programokon történő részvételre. 
Vannak nyelvi kurzusok is (angol és német), amelyre december 31-ig várják a 
jelentkezőket. A megbeszélés után a tervező eljuttatja a szervezők elérhetőségét a 
rendőrség részére. 

 
Dr. Provaznik Balázs 

A bűnmegelőzés körében tolmácsolta a hivatal álláspontját, miszerint már 
benyújtottak 10 térfigyelő kamera telepítésére pályázatot, amelyben bemutatták, 
hogy a városi nagyberuházások miatt vált szükségessé ez a bűnmegelőzést szolgáló 
beszerzés ám a pályázat nem nyert. Az osztályvezető jelezte a kapitány úr felé, 
hogy nagy szükség lenne ezekre a kamerákra, s szeretné tudni, hogy az 
elutasításnak mi lehetett az indoka, mert a mai napig semmilyen visszajelzést nem 
kapott az önkormányzat.  

 
Rigó János 

A kapitány úr ígéretet tett, hogy utána néz ennek a kérésnek, egyben tájékoztatta 
a munkacsoporti tagokat, hogy a kulturális és építészeti értékek megőrzése, az 
iskolák és intézmények, valamint a közterek védelme érdekében, mintegy 150 
kamera beszerzését indítványozták. 

 
Trungel Ilona 

Megemlítette a jelzőrendszeres házi gondozás rendszere nehézségekkel küzd, ami 
megoldásra vár. 
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Dr. Provaznik Balázs 

Elmondta, hogy jóváhagyás előtt áll egy dokumentum, amely lehetővé teszi majd a 
jelzőrendszeres házi gondozás rendszerének biztonságosabb működését. Ha 
rendszer működtetési költségei biztosítottá válnak, akkor ez lehetőséget add arra, 
hogy akár a rendőrségre is bevezetésre kerülhessen a jelzőrendszeres hálózat, 
amely segíthet a vagyon és személy ellenes bűnesetek megelőzésében. 

 
Rigó János 

Hozzátette, ha a diszpécser szolgálatra fut be egy jelzés, arra a rendőrség azonnal 
reagál, a helyszínre megy és intézkedik. 

 
Kanalas Imre és Dr. Provaznik Balázs 

Megállapodtak, hogy jelzőrendszeri házi segítségnyújtás címszó alatt kerüljön 
megjelenítésre, beépítésre a fejlesztési programok listájába a jelzett javaslat. 

 
Leviczky Cirill 

Megköszönte a résztvevőknek, hogy elfogadták a meghívást, s jó munkát kívánt a 
munkacsoport előtt álló feladatokhoz. 

Oktatási, egészségügyi, szociális munkacsoport következő ülése összevonásra 
került a Kulturális – civil - esélyegyenlőség munkacsoport következő ülésével 

Időpontja:  

2013.október 14. (hétfő) 14 óra helyszíne: Kecskemét MJV Polgármesteri 
Hivatal (6000 Kossuth tér 1) 

Az emlékeztetőt minden résztvevő fontosnak tartotta, s kérték annak mielőbbi 
elkészítését! 

Az emlékeztetőt összeállította: Miklós Katalin (Advocata Kft. a 
projektmenedzsment képviseletében) 

 

Kecskemét, 2013. október 1. 

 

 


